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در گفت وگو با دکتر عبدالرضا حاجی پور دانشمند برجسته ایرانی

شیـمی، اقتصاد و زندگی

قرار است در مورد کلیت علم و فناوری و حضور شما در اقتصاد و زندگی 
مــردم صحبت کنیم. شما اواخــر دبیرستان در رشته پزشکی قبول 
شدید؟ چه شد که رشته شیمی را انتخاب کردید؟ چرا اینقدر به شیمی 

علاقه  مند شدید؟ چه بعدی در شیمی شما را علاقه مند کرد؟
اگر من بخواهم جواب آن سؤال معروف را بدهم که علم بهتر است یا ثروت؟ 
من می گویم علم خیلی خوب است منتهی علمی که تبدیل به ثروت بشود 
و مشکل مردم را حل بکند. بله من سال پنجاه و چهار هم  رشته شیمی 
قبول شدم و هم  رشته پزشکی و البته رشته معماری، روان شناسی بالینی و 
تغذیه دام و دامپروری نیز قبول شدم. در  زمان ما به این صورت بود که می  
توانستی در هر دانشگاهی هر رشته  ای را انتخاب بکنید و من سال دهم 
و یازدهم دبیرستان یک معلمی داشتم خدا رحمتش کند بسیار معلم 
خوبی بود، معلم شیمی بود به نام مرحوم آقای رضاخواه، برای ما توضیح 
داد که این موادی که برای ظهور فیلم عکاسی استفاده می شوند حاوی نقره 
هستند و خب ما هم سعی کردیم که نقره را استحصال کنیم و... یادم است 
آن موقع من یک ژیان و یک بنز خاور خریدم از همین استحصال نقره از مواد 
ظهورکننده عکاسی و خب از آنجا دیگر به شیمی علاقه  مند شدم و مثا 
شاید چندین بار یک قسمتی از منزلمان را منفجر کردم؛ یعنی آنقدر می  رفتم 

جناب آقــای دکتر عبدالرضا حاجی پور، چهره 
ــــران و یکی از دانشمندان  مــانــدگــار شیمی ای
شناخته شده جامعه علمی شیمی ایران و ایالات 
متحده امــریــکــاســت. حــیــات علمی ایــشــان به 
روایــت خودشان شامل دو مرحله پژوهشی و 
دانشگاهی و پس از آن دست وپنجه نرم کردن با 
مسائل صنعتی کشور و حضور در عرصه اقتصاد 
و کارآفرینی همگام با ادامه حضور دانشگاهی 
ایــشــان اســت. ایــشــان تجربه خــود را از چرخه 
دانش این گونه بیان می کنند که» علم از آموزش 
شــروع می شود و به پژوهش می رسد؛ ولــی در 
پژوهش خلاصه نمی شود و باید در زندگی مردم 
و اقتصاد کشور حضوری جدی داشته باشد.« 
گزارشی از گفت وگوی با ایشان در ادامه خدمت 
شما عرضه خواهد شد که اهمیت این گفت وگو 
در روایت همین تجربه های زیسته و حاصل عمر 

حرفه ای ایشان است.
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